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Protokół Nr X/ 2007 
z X sesji Rady Gminy Nowa Słupia 
odbytej  w dniu 14.09.2007 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 
w godz. 9.00- 15.20 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
W obradach brali udział również sołtysi gminy Nowa Słupia. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia 
2. Pan Władysław Orliński - Z-ca Wójta Gminy Nowa Słupia 
3. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy 
4. Pan Piotr Michalski – Radca prawny Urzędu Gminy 
5. Pan Bartosz Szymusik – autor „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Nowa Słupia” 

6. Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka - Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach 

7. Pani Agnieszka Lewandowska – p.o. Kierownika Zespołu Obsługi Szkół w Nowej Słupi 
przybyli mieszkańcy gminy Nowa Słupia oraz p. Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia” . 

 

Przed rozpoczęciem obrad radny Leszek Kulpiński zadał Przewodniczącej Rady Gminy 
pytanie dlaczego nie otrzymał zaproszenia na sesję wraz z porządkiem obrad. 
Wyjaśnienia dokonała Urszula Kozłowska zajmująca się w urzędzie gminy obsługą Rady 
Gminy. Poinformowała, że zaproszenia zostały przesłane wszystkim radnym i sołtysom za 
pośrednictwem Poczty Polskiej -  przesyłką zwykłą, priorytetową w dniu 10.09.2007r. 
Ewentualne niedostarczenie przesyłki w terminie leży po stronie Poczty, a nie jest wynikiem 
niedopatrzenia ze strony Przewodniczącej Rady Gminy.   
 

Ad. pkt. 1 Otwarcie obrad, powitanie uczestników sesji, stwierdzenie quorum.  
Przewodnicząca Rady Gminy – Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, że obrady są prawomocne. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz zaproponowała następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad:  

• VII sesji z dnia 1 czerwca 2007 r., 
• VIII sesji z dnia 22 czerwca 2007 r., 
• IX sesji z dnia 30 lipca 2007 r., 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowa Słupia za I półrocze 2007 roku. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie uchwalenia projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Nowa Słupia, 

• w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej na własność Gminy Nowa Słupia, 
• w sprawie nadania nazwy ulicy w Nowej Słupi, 
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• w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości od Skarbu Państwa - 
Świętokrzyskiego Parku Narodowego przez Gminę Nowa Słupia, 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze Związkiem Gmin Gór 
Świętokrzyskich na realizację zadań pn.: 1. Budowa kanalizacji sanitarnej w 
miejscowościach Baszowice, Hucisko, Mirocice, 2. Budowa sieci wodociągowej w 
miejscowościach Mirocice, Bartoszowiny” w ramach projektu „Ochrona naturalnych 
walorów przyrodniczych Gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich”, 

• w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, 
• sprawie ustanowienia przedstawiciela dodatkowego w Zgromadzeniu w Związku 

Gmin Gór Świętokrzyskich w Bodzentynie, 
• zmieniającą Uchwałę Nr VI / 21 / 06 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 2006 

r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi, 

• w sprawie ustanowienia obszaru chronionego krajobrazu na terenie otuliny 
Świętokrzyskiego Parku Narodowego w Gminie Nowa Słupia, 

• w sprawie ustanowienia przedstawiciela do Rady Fundacji na rzecz Zintegrowanego 
Rozwoju Regionu Świętokrzyskiego „BÓBR”, 

• w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej gminy, 
• w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/36/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 18 maja 

2007 r. w sprawie powołania radnych do stałych komisji Rady Gminy, 
• w sprawie uchylenia uchwały Nr VIII/ 40 / 07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia            

22 czerwca 2007 r.  w sprawie wyznaczenia zadań dla komisji stałych, 
• w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok, 
• zmieniająca Uchwałę Nr XI/61/95 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 26 września 

1995r. w sprawie procedury uchwalania budżetu gminy Nowa Słupia oraz rodzaju i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, 

• w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Nowa Słupia. 
7. Rozliczenie Dymarek Świętokrzyskich 2007. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono do ww. porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 2 
W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołów z obrad:  
• VII sesji z dnia 1 czerwca 2007 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała Radę, iż nie wpłynęła żadna poprawka co do 
treści tego protokołu, wobec czego poprosiła o formalne jego przyjęcie. 
Głosowanie za przyjęciem protokołu Nr VII/2007 z VII sesji Rady Gminy Nowa Słupia 
odbytej w dniu 1 czerwca 2007r. 
Głosowanie 
za – 9 
przeciw – 4 
wstrzymało się – 1 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
W wyniku głosowania protokół Nr VII/2007 został przyjęty.   
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• VIII sesji z dnia 22 czerwca 2007 r., 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała Radę, iż nie wpłynęła żadna poprawka co do 
treści tego protokołu, wobec czego poprosiła o formalne jego przyjęcie. 
Głosowanie za przyjęciem protokołu Nr VIII/2007 z VIII sesji Rady Gminy Nowa Słupia 
odbytej w dniu 22 czerwca 2007r. 
Głosowanie: 
za – 9 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 4 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 
W wyniku głosowania protokół Nr VIII/2007 został przyjęty.   

• IX sesji z dnia 30 lipca 2007 r., 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała Radę, iż nie wpłynęła żadna poprawka co do 
treści tego protokołu, wobec czego poprosiła o formalne jego przyjęcie. 
Głosowanie za przyjęciem protokołu Nr IX/2007 z IX sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej 
w dniu 30 lipca 2007r. 
Głosowanie: 
za – 8 
przeciw – 4 
wstrzymało się – 3 
W wyniku głosowania protokół Nr IX/2007 został przyjęty.   
 

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami 
Sprawozdania dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. Dokonał podsumowania imprezy 
„Dymarki Świętokrzyskie” oraz przeprowadzonej rekonstrukcji pielgrzymki króla 
Władysława Jagiełły z Nowej Słupi na Święty Krzyż.   
Poinformował, że: 
- zrealizowany został program „Bezpieczne wakacje” w wykonaniu Szkoły Podstawowej w 
Rudkach,  
- na Świętym Krzyżu odbyło się spotkanie samorządowców, 
- gmina gościła 50-cio osobową grupę członków młodzieżowych drużyn pożarniczych z 
Niemiec i Powiatu Kieleckiego, 
- czterokrotnie brał udział w posiedzeniach Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, 
- nadal trwa proces przygotowania inwestycyjnego.  
W tym miejscu Wójt Gminy wymienił etapy przygotowań do poszczególnych inwestycji 
wymienionych w budżecie gminy. 
 

Ad. pkt. 4 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami 
Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz. Poinformowała, że w tym 
okresie: 
-  przejęła po byłym Przewodniczącym dokumenty Rady Gminy,  
- brała udział w prowadzonej przez Urząd Wojewódzki kontroli pracy Rady Gminy i pracy 
komisji stałych, 
- uczestniczyła w wielu gminnych uroczystościach, 
- przyjmowała interesantów.   
 

Ad. pkt. 5 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Nowa Słupia za I półrocze 2007r. 
Sprawozdania dokonała Skarbnik Gminy Marzanna Jop.  
Radny Zenobiusz Nowiński zadał następujące pytania: 
- na co rozdysponowano kwotę 204.000 zł ujętą w wolnych środkach z tytułu rozliczenia 
kredytów i pożyczek za 2006 rok, 
- na jaki konkretnie cel została naruszona rezerwa budżetowa w kwocie 12.531zł. 
- w jakim procencie zostały wykonane planowane inwestycje za I półroczne, 
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- czemu jest niskie wykonanie (23,96%) w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego”, 
- czemu jest niskie wykonanie (40,89%) w dziale 852 „Pomoc społeczna”. 
Odpowiedzi na powyższe pytania udzieliła Skarbnik Gminy Marzanna Jop. 
Radny Zenobiusz Nowiński był zdania, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych Wójt 
miał prawo realizować zadania inwestycyjne w oparciu o projekt budżetu gminy. 
Skarbnik Gminy nie zgodziła się z powyższą wypowiedzią radnego. Wyjaśniła, że przetargi 
na nowe zadania inwestycyjne muszą być poparte uchwałą Rady Gminy w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy. Natomiast w oparciu o projekt budżetu gminy mogą być 
realizowane tylko zadania bieżące. 
Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński poinformował, że 4 czerwca Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Kielcach uchwaliła dla Gminy Nowa Słupia budżet na 2007 rok. Tę 
uchwałę były Przewodniczący Rady Gminy Zenobiusz Nowiński bezprawnie zaskarżył do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. W związku z tym budżet gminy dla gminy Nowa 
Słupia został postawiony w stan zawieszenia, w którym Wójt Gminy nie mógł zawrzeć żadnej 
umowy. W połowie sierpnia Wojewódzki Sąd Administracyjny wystąpił o dostarczenie 
uchwały Rady Gminy o zaskarżeniu uchwały RIO w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Nowa Słupia. Takowa uchwała nie istnieje, więc dopiero około 20 sierpnia br. można było 
przystąpić do realizacji tego budżetu. 
Radny Zenobiusz Nowiński stwierdził, że nie można obwiniać jego osoby za opóźnianie w 
przekazaniu Wójtowi Gminy uchwały RIO w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowa 
Słupia. 18 czerwca br. przekazał Wójtowi Gminy kopię budżetu, a sam Wójt na koniec 
czerwca otrzymał z RIO potwierdzoną jego kserokopię, która według zapewnień Prezesa RIO 
jest prawomocna do wszelkich działań prawnych. Dodał, że miał prawo wraz z klubem 
radnych zaskarżyć przedmiotową uchwałę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz stwierdziła, ze w tym momencie krytyka ze strony 
Pana Nowińskiego, iż nie są zrealizowane inwestycje w I półroczu br. jest nieuzasadniona           
i cyniczna.  
Radny Leszek Kulpiński zwrócił się do Przewodniczącej Rady Gminy z uwagą, aby nie tylko 
Panu Nowińskiemu zarzucała brak uchwalenia budżetu, gdyż sama do 30 lipca br była 
członkiem Klubu Radnych „Gmina Wspólnym Dobrem” i uczestniczyła we wszystkich jego 
działaniach. 
Do tej wypowiedzi odniosła się Przewodnicząca Rady Gminy stwierdzając, że miała odwagę 
cywilną powiedzieć, że klub ten czyni źle, czego dowodem była jej rezygnacja z członkostwa 
w tym klubie. Teraz nie czyni wyrzutów Wójtowi o zbyt niskie wykonanie budżetu za                   
I półrocze br. 
Radny Ryszard Karpiński złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji w tym punkcie 
obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała powyższy wniosek pod głosowanie: 
Głosowanie: 
Za – 12 
Przeciw – 2 
Wstrzymało się – 1 
W wyniku głosowania dyskusja w tym punkcie obrad została zamknięta. 
 

Ad. pkt. 5 Podjęcie uchwał: 
• w sprawie uchwalenia projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Nowa Słupia 
Wprowadzenia do tego projektu uchwały dokonał Pan Bartosz Szymusik – autor tego 
projektu. Poinformował, że na sesji 2 marca br. omawiał już ten projekt, a dziś tylko odniesie 
się do zgłoszonych wtedy uwag. 



 5 

Radny Adam Gałka odniósł się do zapisów na str. 48 projektu, a mianowicie dotyczących 
spadków napięcia i potrzeb modernizacji sieci w miejscowości Jeleniów. Jako pracownik 
ZEORK w Nowej Słupi stwierdził, że jeśli spadki te występują, to Zakład to sprawdzi. Dodał, 
że nie trzeba podawać informacji, iż sieć wymaga modernizacji, jeśli zakład energetyczny 
tego nie potwierdzi. Poinformował, że póki nie będzie kanalizacji w gminie Nowa Słupia i 
Pawłów, to mieszkańcy Baszowic – Marzeczki nigdy nie pozwolą na wybudowanie tam 
zbiornika retencyjnego. 
Pan Bartosz Szymusik wyjaśnił, że informacje co do spadków napięcia pochodzą również od 
ZEORK-u, a ankiety radnych i sołtysów posłużyły tylko jako materiał pomocniczy. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Rudki Michał Warchalewski stwierdził, że projekt ten jasno 
przedstawia oszczędności z wprowadzenia oświetlenia energooszczędnego.  
Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński poinformował, że gmina jest na etapie rozmów 
odnośnie wymiany lamp oświetleniowych na lampy energooszczędne.  
Innych pytań jak też uwag nie było. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/62/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie uchwalenia projektu założeń do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Nowa Słupia. 
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/62/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę trwającą w godz. 11.00 
– 11.25. 
 

• w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej na własność Gminy Nowa Słupia 
 

Wprowadzenia do tego projektu uchwały dokonał Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński. 
Radny Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy rodzina Mierzejewskich i Salów również 
otrzymała kwotę 10 zł za 1 m ² gruntu oraz w jakiej formie p. Stępień nie wyraził zgody na 
wcześniej proponowane 7 zł za 1 m ² gruntu. 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński. 
Radny Ryszard Karpiński uważał, że trzeba tę uchwałę przyjąć. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie nabycia 
nieruchomości gruntowej na własność Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/63/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 
na własność Gminy Nowa Słupia. 
Głosowanie: 
za – 15 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/63/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta jednogłośnie. 
 

• w sprawie nadania nazwy ulicy w Nowej Słupi 
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Wprowadzenia do tego projektu uchwały dokonał Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński. 
Radny Zenobiusz Nowiński stwierdził, że w przyszłości dobrze by było, aby ulicom nadawać 
imiona osób zasłużonych dla Nowej Słupi oraz że projekt tej uchwały powinien trafić pod 
obrady Komisji Ładu i Porządku Publicznego. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy w Nowej Słupi. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/64/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie  nadania nazwy ulicy w Nowej 
Słupi. 
Głosowanie: 
za – 15 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/64/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta jednogłośnie. 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości od Skarbu Państwa - 
Świętokrzyskiego Parku Narodowego przez Gminę Nowa Słupia 

 

Wprowadzenia do projektu tej uchwały dokonał Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński. 
Radny Zenobiusz Nowiński zgłosił wniosek o zapis w protokole, że Przewodnicząca Rady 
Gminy nie otwiera i nie zamyka dyskusji w danym punkcie obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że zadaje pytanie czy ktoś ma pytania do 
omawianego punktu obrad i to wystarcza.  
Innych uwag czy też pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na dzierżawę nieruchomości od Skarbu Państwa - Świętokrzyskiego Parku 
Narodowego przez Gminę Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/65/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę 
nieruchomości od Skarbu Państwa - Świętokrzyskiego Parku Narodowego przez Gminę 
Nowa Słupia. 
Głosowanie: 
za – 15 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/65/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta jednogłośnie. 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze Związkiem Gmin Gór 
Świętokrzyskich na realizację zadań pn.: 1. Budowa kanalizacji sanitarnej w 
miejscowościach Baszowice, Hucisko, Mirocice, 2. Budowa sieci wodociągowej w 
miejscowościach Mirocice, Bartoszowiny w ramach projektu „Ochrona naturalnych 
walorów przyrodniczych Gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich” 

 

Wprowadzenia do projektu tej uchwały dokonał Z-ca Wójta Gminy Władysław Orliński. 
Radny Leszek Kulpiński stwierdził że liczy na to, iż w najbliższym czasie Jeziorko i Dębno 
również zostaną jak najszybciej uwzględnione w planie na zwodociągowanie miejscowości. 
Teraz poprze tę uchwałę, bo rozumie problem braku wody, ale liczy, że w przyszłości radni z 
Mirocic i Bartoszowin tym samym mu się odwdzięczą. 



 7 

Głos zabrał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka wyjaśniając, że korzysta z trzech dróg aby jak 
najwięcej środków pozyskać na priorytetowe zadanie, tj. wodociągi i kanalizacje.  Objaśnił 
jakie to drogi oraz dlaczego właśnie te, a nie inne miejscowości ujęte są w przedmiotowym 
projekcie.  
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie porozumienia ze Związkiem Gmin Gór Świętokrzyskich na realizację 
zadań pn.: 1. Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Baszowice, Hucisko, 
Mirocice, 2. Budowa sieci wodociągowej w miejscowościach Mirocice, Bartoszowiny w 
ramach projektu „Ochrona naturalnych walorów przyrodniczych Gmin Związku Gmin Gór 
Świętokrzyskich”. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/66/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia ze Związkiem Gmin Gór Świętokrzyskich na realizację zadań pn.: 1. Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Baszowice, Hucisko, Mirocice, 2. Budowa sieci 
wodociągowej w miejscowościach Mirocice, Bartoszowiny w ramach projektu „Ochrona 
naturalnych walorów przyrodniczych Gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich” 
Głosowanie: 
za – 15 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/66/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta jednogłośnie. 
 

• w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Uwag jak też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/67/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin Gór 
Świętokrzyskich. 
Głosowanie: 
za – 15 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/67/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta jednogłośnie. 
 

• w sprawie ustanowienia przedstawiciela dodatkowego w Zgromadzeniu w Związku 
Gmin Gór Świętokrzyskich w Bodzentynie 

 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Radny Zenobiusz Nowiński był zdania, że osoba Pani Agnieszki Widz-Ciosk nie jest 
odpowiednią kandydaturą ze względu, iż nie jest mieszkanką naszej gminy 
Radny Sylwester Kozłowski nie zgodził się z wypowiedzią swego przedmówcy. Stwierdził, że 
Pani Agnieszka Widz-Ciosk jako kierownik referatu techniczno- inwestycyjnego i ds. 
pozyskiwania i wykorzystywania środków unijnych i pozabudżetowych jest najbardziej 
odpowiednią kandydatką na przedstawiciela dodatkowego gminy w tym Zgromadzeniu. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
przedstawiciela dodatkowego w Zgromadzeniu w Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w 
Bodzentynie. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/68/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie ustanowienia przedstawiciela 
dodatkowego w Zgromadzeniu w Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bodzentynie. 
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/68/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• zmieniającą Uchwałę Nr VI / 21 / 06 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 
2006r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi 

 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Podał propozycje składu osobowego Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi (11 osób). Poinformował, że wszyscy wyrazili 
zgodę na kandydowanie do Rady Społecznej SPGZOZ w Nowej Słupi. 
Radna Ewa Pastuszyńska podkreśliła, że powinien nadal pozostać w Radzie sołtys Jerzy Sitek. 
Radny Leszek Kulpiński zgłosił kandydaturę sołtysa Józefa Świetlika. Ze względu na 
nieobecność tej osoby w chwili składania wniosku złożył własną kandydaturę. 
Do tej propozycji odniósł się Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. Stwierdził, że wyszedł z 
propozycją stworzenia 11 osobowej Rady Społecznej SPGZOZ, ale jeśli ma być jeszcze jeden 
członek, to przychyla się do uwagi radnej Ewy Pastuszyńskiej i proponuje pozostawienie w 
Radzie osoby Jerzego Sitka – sołtysa miejscowości Sosnówka.. Pan Jerzy Sitek obecny na sali 
obrad wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Leszek Kulpiński uważa, że Wójt takim posunięciem nie chce wykonać gestu dobrej 
woli w stosunku do przedstawiciela miejscowości Jeziorko w tej Radzie. 
Radny Zenobiusz Nowiński poparł kandydaturę radnego Leszka Kulpińskiego. Uważał, że 
Wójt umyślnie zgłosił kontrkandydata, aby wyeliminować pana Kulpińskiego. 
Innych uwag jak też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
VI / 21 / 06 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 2006r. w sprawie powołania Rady 
Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej 
Słupi 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/69/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r zmieniającą Uchwałę Nr VI / 21 / 06 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 27 lipca 2006r. w sprawie powołania Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi. 
Głosowanie: 
za – 10 
przeciw – 2 
wstrzymało się – 3 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/69/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• w sprawie ustanowienia obszaru chronionego krajobrazu na terenie otuliny 
Świętokrzyskiego Parku Narodowego w Gminie Nowa Słupia 
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Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Radny Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy obszar chroniony będzie obejmował cały 
obszar miejscowości wymienionych w projekcie tejże uchwały. 
Odpowiedź Wójta Gminy była twierdząca. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
obszaru chronionego krajobrazu na terenie otuliny Świętokrzyskiego Parku Narodowego w 
Gminie Nowa Słupia 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/70/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie ustanowienia obszaru chronionego 
krajobrazu na terenie otuliny Świętokrzyskiego Parku Narodowego w Gminie Nowa Słupia. 
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 2 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/70/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę trwającą w godz. 12.40 
– 12.55. 
 

Podczas tej przerwy sołtysi poprosili o zwolnienie z dalszego uczestnictwa w sesji, z uwagi na 
ostatni dzień poboru podatku. Za pozwoleniem Przewodniczącej Rady Gminy wszyscy sołtysi 
opuścili salę obrad. 
 

• w sprawie ustanowienia przedstawiciela do Rady Fundacji na rzecz Zintegrowanego 
Rozwoju Regionu Świętokrzyskiego „BÓBR” 

 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Z-ca Wójta Gminy Władysław 
Orliński. 
Radny Zenobiusz Nowiński zadał pytanie czy z punktu widzenia prawa Fundacja jest 
Zgromadzeniem. 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Radny Adam Gałka zapytał o formę działania tej Fundacji. 
Wyjaśnień dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
przedstawiciela do Rady Fundacji na rzecz Zintegrowanego Rozwoju Regionu 
Świętokrzyskiego „BÓBR”. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/71/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie ustanowienia przedstawiciela do 
Rady Fundacji na rzecz Zintegrowanego Rozwoju Regionu Świętokrzyskiego „BÓBR”. 
Głosowanie: 
za – 9 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 5 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/71/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej gminy 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
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Poinformował, że projekt tej uchwały wychodzi naprzeciw oczekiwaniom mieszkańcom 
Rudek. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Rudki Michał Warchalewski podniósł, że sprawa 
utworzenia tego sołectwa ciągnęła się od 12 lat i że on w imieniu mieszkańców Rudek 
wyszedł z propozycją utworzenia sołectwa Rudki. Zgłosił uwagę, że Statut Sołectwa Rudki 
powinien być przeanalizowany przez społeczeństwo. Uważa, że Rada Osiedla powinna zostać 
rozwiązana i zadał pytanie, czy będą przeprowadzone wybory na Sołtysa i do Rady Sołeckiej. 
Radny Zenobiusz Nowiński był zdania, że powinna pozostać nazwa „osiedle”, a nie 
„sołectwo” oraz że powinny być przeprowadzone konsultacje w tej sprawie z mieszkańcami 
Rudek. 
Radny Henryk Gąsior wyjaśnił, że takie konsultacje były przeprowadzone. 
Radni Jan Marzec, Kazimierz Pawlik, Henryk Gąsior i Ryszard Karpiński byli zdania, że 
będzie trzeba przeprowadzić wybory Sołtysa i Rady Sołeckiej w Rudkach. 
Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka odczytał wniosek Przewodniczącego Zarządu Osiedla 
Rudki oraz wyjaśnił zgłaszane wątpliwości w tej sprawie. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie utworzenia 
jednostki pomocniczej gminy. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/72/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej 
gminy. 
Głosowanie: 
za – 12 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 2 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/72/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/36/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 18 maja 
2007 r. w sprawie powołania radnych do stałych komisji Rady Gminy 

 

Wprowadzenia do projektu tej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Pan Piotr Michalski – radca prawny urzędu gminy wyjaśnił status prawny dotychczasowych 
komisji Rady Gminy. Zgodnie z rozstrzygnięciem Wojewody, dotyczącym poprzednio 
powołanych składów osobowych komisji – została stwierdzona nieważność uchwały w 
zakresie powołania radnych, którzy zostali powołani bez ich zgody. Tym samym komisje nie 
miały składu określonego wcześniejszymi uchwałami. Dokonana w późniejszym okresie 
zmiana statutu w zakresie komisji nie została jeszcze opublikowana, a tym samym nie mogła 
wejść w życie. Skoro tak – to poprzednio  uchylona uchwała o powołaniu komisji skutkuje 
tym, że komisje te nie mają składu, który upoważniał by je do działania zgodnie z poprzednio 
obowiązującą uchwałą, bowiem nowa jeszcze nie jest opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Komisje według jego opinii nie mają pełnego 
mandatu do działania w takim zakresie w jakim działały do czasu rozstrzygnięć na sesji w 
dniu 18 maja br. Gdyby Rada podejmując uchwałę dała widełki określając, że skład komisji 
może liczyć od 3 do 5 członków, to wtedy komisja mogłaby działać w każdym składzie 
mieszczącym się w widełkach. Jeżeli Rada określiła daną liczbę, to poniżej tego komisja nie 
jest w pełnym składzie, a tym samym nie może działać w sposób legitymujący ją przez 
uchwałę. Rada powinna reagować natychmiast widząc rozstrzygnięcie Wojewody i powinna 
dokonać uzupełnień do składów osobowych komisji. Tego nie uczyniła.  
Uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr VI/36/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 18 maja 2007 r. w sprawie powołania 
radnych do stałych komisji Rady Gminy. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/73/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/36/07 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 18 maja 2007 r. w sprawie powołania radnych do stałych 
komisji Rady Gminy. 
Głosowanie: 
za – 8 
przeciw – 5 
wstrzymało się – 2 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/73/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• w sprawie uchylenia uchwały Nr VIII/ 40 / 07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia            
22 czerwca 2007 r.  w sprawie wyznaczenia zadań dla komisji stałych 

 

Wprowadzenia do projektu tej uchwały dokonał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. 
Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr VIII/ 40 / 07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 22 czerwca 2007 r.  w sprawie 
wyznaczenia zadań dla komisji stałych. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/74/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r w sprawie uchylenia uchwały Nr VIII/ 40 / 07 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 22 czerwca 2007 r. w sprawie wyznaczenia zadań dla 
komisji stałych. 
Głosowanie: 
za – 8 
przeciw – 4 
wstrzymało się – 3 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/74/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

• w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok 
 

Skarbnik Gminy Marzanna Jop zwróciła się z prośbą o nie podejmowanie tej uchwały na 
dzisiejszej sesji i poprosiła o zwołanie sesji pod koniec września, aby przyjąć jak najbardziej 
aktualne zmiany w budżecie. Wyjaśniła, że wprowadzane są jeszcze istotne zmiany do tego 
budżetu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz przychyliła się do prośby Skarbnik Gminy. 
 

• zmieniająca Uchwałę Nr XI/61/95 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 26 września 
1995r. w sprawie procedury uchwalania budżetu gminy Nowa Słupia oraz rodzaju i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz odczytała projekt uchwały zmieniającej Uchwałę              
Nr XI/61/95 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 26 września 1995r. w sprawie procedury 
uchwalania budżetu gminy Nowa Słupia oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 
Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem uchwały Nr X/75/07 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 września 2007r zmieniającej Uchwałę Nr XI/61/95 Rady 
Gminy w Nowej Słupi z dnia 26 września 1995r. w sprawie procedury uchwalania budżetu 
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gminy Nowa Słupia oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu. 
Głosowanie: 
za – 9 
przeciw – 3 
wstrzymało się – 3 
Głosowanie jawne imienne stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego uchwała Nr X/75/07 Rady Gminy Nowa 
Słupia z dnia 14 września 2007r. została przyjęta. 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę trwającą w godz. 13.40 
– 14.10. 
 

• w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Nowa Słupia 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz złożyła wniosek formalny 
o zdjęcie tego projektu uchwały z porządku obrad. 
 

Wniosek powyższy poparł radny Marian Borowiecki.  
Uważa, że wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy powinien być przeprowadzony w tym 
samym czasie kiedy będą wybierane składy osobowe komisji stałych Rady Gminy. 
Innych uwag czy też wniosków nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała swój wniosek formalny pod głosowanie. 
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 
W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek przeszedł. 
 

Ad. pkt. 7 Rozliczenie Dymarek Świętokrzyskich 2007 
Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Nowej Słupi 
z siedzibą w Rudkach – główny organizator Dymarek Świętokrzyskich, przedstawiła 
rozliczenie z tej imprezy.. Treść rozliczenia stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
Uzupełnienia w tej kwestii dokonał Wójt Gminy – Wiesław Jerzy Gałka. 
Poinformował, że tegoroczna impreza bardzo dobrze została odebrana przez odbiorców 
indywidualnych i nie tylko - min. przez Dyrektora Muzeum Techniki z Warszawy – p. 
Twardowskiego. 
Radny Jan Marzec podkreślił, że radni po raz pierwszy otrzymali takie dokładne rozliczenie 
Dymarek Świętokrzyskich, co bardzo dobrze świadczy o Dyrektor GOK-u. 
Radny Zenobiusz Nowiński stwierdził, że oprócz sukcesów jakie osiągnęli organizatorzy, 
były także i wady - min. dużo osób było w stanie nietrzeźwym. Jedna osoba niepełnoletnia 
będąca pod wpływem odurzenia została odnaleziona w lesie i z trudem odratowana. Dodał, że 
impreza ta nie osiąga żadnych dochodów, a gmina musi do niej tylko dokładać. Następnie 
zadał pytanie czy były rozdawane cyt. „jakieś wolne bilety” oraz czy radni posiadali 
zaproszenia dodatkowe w mniejszym formacie. 
Odpowiedzi udzieliła Dyrektor GOK. Stwierdziła, że wszystkie bilety i zaproszenia posiadały 
swoją numerację i tym samym nie istniały „wolne bilety” . 
Głos zabrał Wójt Gminy Wiesław Jerzy Gałka. Podkreślił, że Dymarki Świętokrzyskie nie 
mają charakteru imprezy dochodowej, a  tylko charakter promocyjny. Dochód dla gminy 
widzi poprzez wypromowanie Nowej Słupi dzięki tego typu imprezie. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 

Ad. pkt. 8 Interpelacje i zapytania radnych 
Radna Urszula Kozłowska zadała pytanie czy gmina przewiduje pomoc mieszkańcom gminy, 
którzy ustawowo są zobligowani do wymiany pokrycia dachowego wykonanego z eternitu. 
























